
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális
Bizottsága 2023. november 28-án tartott nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. I. emelet

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint

Kovács Ildikó később érkezett

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel ‘7 főből 6 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.

Táry: Napirendi pontok elfogadása és a jegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Mucsi András bizottsági elnök: Módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a
meghívóban szereplő napirendi pontokat azzal, hogy a bizottság üléséről készített
jegyzőkönyvet Deákné Domonkos Juliamia bizottsági tag Írja alá hitelesítőként.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. őfő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

113/2023. (XI. 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a 2023.
november 28. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . Beszámoló Békés Város Önkormányzata és intézményei költségvetésének 2023 . évi I-III.
negyedéves teljesítéséről, valamint az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló
5/2023 . (11.24.) rendeletének módosítása
Előkészítette: Támok Lászlóné jegyző

Kovács Szilvia osztályvezető, Pénzügyi Osztály

2. A 2024.évi átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet megalkotása
Előterjesztő: Kovács Szilvia osztályvezető, Pénzügyi Osztály

dr. Tanai Judit jogász



3 . A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes goncLoskodást
nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/2015 . (11.26.)
rendelet módosítása
Előterjesztő: Támok Lászlóné jegyző,dr. Szabó-Bimbó Mária igazgatási osztályvezető
Kádasné Oreg Juliatma igazgató, BVSZSZK

4. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési
Szabályzatáról szóló 22/20 1 9.(X.29.) rendelet módosítása
Előterjesztő. dr. Bocskay Árpád aljegyző

Kovács Szilvia pénzügyi osztályvezető

5. Békési Középiskolai Ösztöndíj alapításáról szóló 5/20 1 7. (1.30) önkormányzati rendelet
módosítása
Eló’ter/esztó’: Nánási Zsolt osztályvezető, Gazdasági Osztály

6. Az általános iskolás tanulók és felsőoktatási hallgatók ösztöndíjáról szóló 9/2009.
(111.27.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztó’: Nánási Zsolt osztályvezető, Gazdasági Osztály

7. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024.1. félévi munkaterve
Előterjesztő: Tárnok Lászlóné jegyző

Dr. Bocskay Arpád aljegyző

8. Szakorvosi rendelések szünetelése
Eló’ter/esztó’: Erdélyi Imola Erzsébet igazgató, Békési Gyógyászati Központ és
Gyógyfürdő

9. Békés Város Helyi Esélyegyenlőségi Programjának megalkotása 2023-2028.
Előterjesztő: dr. Szabó- Bimbó Mária igazgatási osztályvezető, esélyegyenlőségi
referens
Riglemé Lestyán Katalin igazgatási osztályvezető- helyettes, esélyegyenlőségi referens

10. Köztemetés ellátása vonatkozásban vállalkozási szerződés megkötése
Előkészítette: Tárnok Lászlóné jegyző

dr. Szabó- Bimbó Mária igazgatási osztályvezető

1 1 . A 2024. évi járási START programhoz önerő biztosítása
Előterjesztő. Kovács Szilvia osztályvezető, Pénzügyi Osztály

12. Bejelentések

Zárt ülés:

1 . Bursa Hungarica pályázatok elbírálása
Előkészítette: Balázs Ildikó ügyintéző, Gazdasági Osztály

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Deákné Domonkos Julianna bizottsági tagot választja
meg.
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1.napirend tárgya: Beszámoló Békés Város Önkormányzata és intézményei költségvetésének
2023. évi I-III. negyedéves teljesítéséről, valamint az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről
szóló 5/2023. (11.24.) rendelet- tervezet módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdés]) pona alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?
Hovábbi hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a
határozatot és a rendelet- tervezetet.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

114/2023. fXL 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés szerinti határozati javaslatot és rendelet-tervezet elfogadását javasolja a
Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

2.napirend tárya: A 2024.évi átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet megalkotása

Írásos elberjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt,
elfogadásra javasolja a rendeletet.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

115/2023. (XL 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés részét képező rendelet-tervezet elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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3.napirend tárgya: A szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról, valamint a személyes
gondoskodást nyújtó szociális alap- és szakosított ellátások térítési díjáról szóló 6/201 5. (11.26.)
rendelet módosítása

Írásos elberjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja tilapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt,
elfogadásra javasolj a a rendelet-tervezetet.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsáj’a

116/2023. (XL 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés részét képező rendelet-tervezet elfogadásátjavasolja a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

4.napirend tárgya: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és
Működési Szabályzatáról szóló 22/20 1 9.(X.29.) rendelet módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt,
elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

11 7/2023. (XL 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés részét képező rendelet-tervezet elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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5.napirend tár2ya: Békési Középiskolai Ösztöndíj alapításáról szóló 5/2017. (1.30)
önkormányzati rendelet módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzb’könyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja tilapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Megköszönte Balázs Ildikó lelkiismeretes munkáját.
Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a rendelet-
tervezetet.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

118/2023. (XI. 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés részét képező rendelet-tervezet elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

6. napirend tárgya: Az általános iskolás tanulók és felsőoktatási hallgatók ösztöndíjáról szóló
9/2009. (111.27.) önkormányzati rendelet módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt,
elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

119/2023. (XI. 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az
előterjesztés részét képező rendelet-tervezet elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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Napirend tár2ya: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024.1 félévi
munkaterve

Írásos elb’terjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésf) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nm volt,
elfogadásra j avasolja a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

120/2023. (XI. 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2024. I. félévi munkatervét a határozat
melléklete szerinti tartalommal elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

7.napirend tár2ya: Szakorvosi rendelések szünetelése

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésf) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Ez egy neuralgikus kérdés mindig. A központi szabályozásnak a
módosítása miatt szünetelnek a szakrendelések két ünnep között.
Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásra javasolja a
határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

121/2023. XL 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő— testületnek.

1 . Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az egészségügyi szolgáltatás
gyakorlásának általános feltételeiről, valamint a működési engedélyezési eljárásról szóló
96/2003. (VII. 15.) Korm. rendelet 18. (1) bekezdése alapján hozzájárul ahhoz, hogy a Békési
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Gyógyászati Központ és Gyógyrnrdő keretein belül működtetett valamennyi szakrendelés a
szakorvosok téli szabadsága alatt, 2023. december 27-29. között szüneteljenek.
2. A betegek sürgős szakorvosi ellátása a szabadságok ideje alatt a Békés Megyei Központi
Kórház Réthy Pál Tagintézményének Sürgősségi Betegellátó Osztályán történik.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

8.napirend tárya: Békés Város Helyi Esélyegyenlőségi Programjának megalkotása 2023-
2028.

Írásos elóerjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz?

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Mindkét bizottsági ülésen megfogalmazásra
került, hogy ez egy nagyon értékes és gazdag anyag. Ezt az anyagot különös érdeklődéssel
olvasta és nagyon rendezettnek érzi ezt a munkát. Nagyon terjedelmes anyag, az intézkedési
terv része szépen táblázatba rendezve. Ha nincs bárkinek ideje elolvasni ezt a hosszú anyagot,
akkor az összefoglaló által is nagyon sok mindent megtudhatnak.

Mucsi András bizottsági elnök: Ahogy a szociális ellátórendszer, az oktatási rendszer nem
működne, hogyha nem lennének a partnereik. Nagyon fontos a három H-s gyerekeknek a
fejlesztése és sok minden más valós dolog ami le van írva ebben az anyagban köszönetre méltó.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Megköszönte az osztályvezetőnek a munkáját.
Valószínű, hogy könyv formájában beköttetik, mivel főleg az iskola részét illetően nagyon
aktuális. Megköszönte azokat a meglátásokat, hogy egyátalán hogyan lehet segíteni ezeken a
gyerekeken. Hiszen egyre nagyobb probléma, hogy hátrányos helyzetű csalásokkal találkoznak.
Még ha nem is éri el néha a nyári időszak alkalmi munkavállalása miatt a halmozottan hátrányos
helyzet megállapításához szükséges minimálbért egy két szülő, de télen már nagyobb a
probléma. Megjelent a mélyszegénység, amikor nem esznek a gyerekek. Látják, hogy milyen
magas számmal növekszik az étkezők száma, és ma is ebből elég magas szám az ingyenesen
étkező gyerekeknek a száma.

A családsegítőnek megköszönte, hogy ruhaneművel segítik a gyerekeket. Tehát aggasztó, hogy
a városi szinten mit tudnak segíteni. Van buszbérlet, a szegregátumban vagy messzebb élő
gyerekek fMszállnak rá, mehetnek úszni. Azonban munkahelyek, ellátások lesznek? Ami jó,
hogy a roma integráció segítését előreviszik. Hiszen elindult az a tendencia, hogy a nyolc
általános nem fejezik be, egyre korábban vállalnak gyermeket. A hétkrajcárnak is megköszönte
a segítségét, hiszen nagyon sokakat élelemhez juttatnak.

Ezeken nagyobb összefogás kellene, illetve a munkahelyteremtés lenne nagyon fontos. Erre
milyen esélyek vannak?

Mucsi András bizottsági elnök: Nyilván ez egy költői kérdés és erre nem tud és nem is szeretne
választ adni. Ezen dolgoznak mindannyian, tehát teljesen jogos a felvetés.

Kovács Ildikó bizottsági tag: Ha megnézik Békés városának a közfoglalkoztatási szerkezetét,
akkor azt látjuk, hogy nagyon jelentősen az egy személyes vagy esetleg kétszemélyes
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vállalkozások vannak. Ahhoz, hogy ide például egy gyár jöjjön, kellene olyan, hogy eladandó
földterület, úgy tudja, hogy van. De azt is figyelembe kell veiini, hogy van a Heitkel vagy
bármelyik gyár, akik busszal hordják az embereket a környező településekről. Tehát aki nagyon
akar, az felül arra a buszra. Kettős dolog a munkahelyteremtés, de kell erre törekedni.
Akkumlátor gyárat semmiképpen sem kérnek ide. Most azt az időt éljük, hogy szűküLnek ezek
a lehetőségek. A foglalkoztatási dologhoz ért és van rálátása, itt aminek lenne értelme az a
mikro vállalkozásoknak esetleg egyfajta támogatáshoz juttatása. Azt viszont nem az
önkormányzat fogja tudni megoldani hosszútávon, hanem inkább a foglalkoztatási hivatal. Nem
biztos, hogyha ide épülne egy gyár, akkor fel tudnák tölteni dolgozókkal, esetleg környező
kisebb településekről jönnének munkavállalók. Gyárakra gondol Vidáné bizottsági tag?

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Nem. Ő is részt vett azon a fórumon, ahol az volt a
kérdés, hogy mi volt előbb a tyúk vagy a tojás. Ha ide hoznak egy olyat, akkor nincs szakképzett
munkaerő, ha nem hoznak, akkor meg sosem lesz szakképzett munkaerő. Nagyon jó a
babaköszöntő csomag, több gyerek született, mint tavaly ezek mind jó dolgok, csak nem lesz
elég hosszú távon.

Kovács Ildikó bizottsági tag: Ha valaki elmegy, akkor öt-hatszoros bérért megy cl. Még
felsővezetőként sem feltétlenül fogják megkapni azt a bért amire számítanak. Ezt a lécet nem
tudják megugrani. Aki elmegy és visszajön, azzal megjóljárnak. Ilyenkor egyjó nyelvtudással
és szakmai tapasztalattal lévő embert kapnak. Szóval abban ne reménykedjen senki, hogy
gyárak vagy munkahelyek lesznek Békésen.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Legalább is olyan helyek, ahol az értelmiségi réteg el
tudjon helyezkedni. A másik gond a gyermekeknél a szakorvosi ellátás.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Valóban ez az anyag arra rávilágít, hogy az
oktatási- nevelési intézményekben nagyon komoly problémák vannak. Köszönetet mondott,
hogy érzékelik az intézmények vezetői és mindent megtesznek annak érdekében, hogy azokat
a diákokat segítsék, akik erre rászorulnak. Nagyon sokan segítik ezt a munkát, tehát az
önkormányzat fZ5lvállalj a természetesen.

Gratulált Kovács Ildikónak és Ásós Gézának az esélyegyenlőségért való kiemelt
munkavégzésükért, amiért kitüntetésben is részesültek. Megköszönte Kovács Gusztáv
kiemelkedő munkáját is.

Kálmán Tibor polgármester: Nagy cégek is nézték már a környékünket, de nincs megfelelő
számú olyan munkaerő, ami neki megfelelt volna, így nem működött a dolog. Van egy 8
hektáros földterület, teljes struktúrával ellátva, jelenleg beszélgetésben vannak. Ez egy állandó
probléma, hogy a szakképzett munkaerő hoiman lesz meg. Ahogy látjuk az Airbus is azt szerette
volna, hogy a szakképzett állomány is meglegyen. De ha valakik figyelték, hogy mit mondott
a pénzügyminiszter úr elég világosan elmondta, hogy meglesznek azok a gócpontok és a megyei
jogú városok, Békéscsaba, Debrecen, Szegedet említette, ahol főként mennek a fejlesztések. Az
ehhez kapcsolódó fejlesztések az úthálózat fejlesztés lesz, ami szorosan kötődni fog hozzánk.
Az a cél, hogy egy ilyen munkahelyre egy 30 perces utazással el lehessen jutni.

Ami a szakorvosi ellátásokat illeti, változott a szakorvosoknak a járó beteg szakellátóban
eltöltendő rendelési ideje. Ez viszont már nem olyan csábító a szakorvosok számára, amúgy is
kevés a szakorvosok száma. Eddig még jó fizetésekkel meg tudták oldani, hogy itt maradjanak
nálunk, de mivel a rendelési idő bővül, most így az egészségügyi szolgálati jogviszonnyal
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egészen más. Ezért már nem Olyan csábító az orvosok számára, bőrgyógyászunk is visszament
a korházba. Azóta is igazgató asszony hat bőrgyógyásszal tárgyai, mindenki jól érzi migát ahol
van, vagy nem akar váltani.

A házi gyermekorvosokat illetően inspirálni kell a fiataljainkat, hogy ilyen irányba
szakosodjanak, mert a gyermekorvosainkkal baj van. Vésztő már második éve oldja meg
színhelyettesítéssel az orvosi ellátását. A gyomaendrődi polgármester szemészt keres egy éve
már. Kapacitálják a gyermekeket, hogy bőven lesznek házi és gyermekorvosi rendelő
álláshelyek.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Az orosházi családi átmenetek otthonára egy ellátási
szerződése van az Önkormányzatnak. Nincs olyan szakellátásuk, amivel el tudnák látni ezeket
a problémás gyerekeket.

dr. Szabó- Bimbó Mária osztályvezető: Teljesen függetlenek egymástól. Ennek az a szerepe,
hogy ha van egy család és olyan tervezett távollét történik, hogy az anya egyedül neveli a
gyereket ott vannak hozzátartozók nélkül. Ha az anyukának korházba kell műtétre mennie,
akkor ne kerüljön be az ellátórendszerbe a gyermek, úgymond ne legyen ideiglenes hatállyal
kiemelve, azért, mert, hogy nincs aki éppen ellátja a nevelést. Ezek ilyen átmeneti jellegű
jogintézmények.

A Csillagmajor az olyan, hogy amikor a családnak nincs hova mennie, akkor kerülnek oda
hozzájuk. Függetlenek attól, hogy kötnek e ellátási szerződést vagy sem. Nekik itt van az
ingatlanjuk és ide kerül az ellátás, tehát azt nem ők engedélyezik, hanem a szociális és
gyámhivatal engedélyezi. Abban az időben volt ez, amikor Orosházával szerződést kötöttek,
hogy a lakosságszám miatt kötelező volt, hogy ezt a feladatot is ellássák és nem tudtak itt egy
ilyen helyet létrehozni és ezért került sor a szerződésmegkötésére. A csillagmajor pedig
megkereste őket, hogy szeretne ellátási szerződést kötni és ez így hiányzott a szolgáltatási
palettáról, ettől függetlenül itt lennének meg itt lesznek.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Rendben, tudomásul veszi.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásra javasolja a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság ‘7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsáj’a

122/2023. (XL 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyenlő bánásmódról és az
esélyegyenlőség előmozdításáról szóló 2003 . évi CXXV. törvény 3 1 . (1) bekezdésében
foglaltaknak megfelelően a 2023-2028. évre szóló Helyi Esélyegyenlőségi Programot és
Intézkedési Tervet a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja.
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Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

9.napirend tárya: Köztemetés ellátása vonatkozásban vállalkozási szerződés megkötése

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt,
elfogadásra javasolja a határozatot.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

123/2023. (‘XL 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

1 . Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete 1 évre, a 2024. január 1 -től 2024.
december 3 1 -ig terjedő időszakra vállalkozási szerződést köt a BÉKÉSI-TEM
Temetkezési Szolgáltató Kft.-vel (székhely: 5630 Békés, Piac tér 1 .‚ képviseli: Rácz
Attila ügyvezető), köztemetési feladatok ellátására, temetésenként bruttó 1 5 1 .800 Ft
vállalkozói díj meghatározása mellett.

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a
határozat mellékletét képező vállalkozási szerződést aláírja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

1O.napirend tárgya: A 2024. évi járási START programhoz önerő biztosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzb7tönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítés az anyaghoz? Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt,
elfogadásra j avasolj a a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 7fő

- Megállapította, hogy a bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:
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Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsáj’a

124/2023. (XI. 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 2024. évben részt vesz a
járási START programokban (mezőgazdaság, helyi sajátosságokra épülő közfoglatkoztatás,
szociális jellegű program), azok megvalósítását támogatja.

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete vállalja, hogy a programok végrehajtásához
szükséges önerőt a 2024. évi költségvetésben biztosítja, valamint az esetlegesen felmerülő
közbeszerzési eljárást lefolytatja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Bejelentések

Mucsi András bizottsági elnök: Gratulált Kovács Ildikónak és Ásós Gézának a munkájához.
További napirendi pont, bejelentés nem volt, így a nyilvános ülést befejezettnek nyilvánította.

K.m.f.

Mucsi András Deákné Domonkos Juliaűia
bizottsági elnök jkv. hitelesítő


